

INTRODUCING BIBLE BASICS

သမ္မာကျမ်းအခြေခံအချက်များ
မိတ်ဆက်ပေးခြင်း

စာအုပ်ငယ်သည်ကိုယ်ပိုင်ကျမ်းစာကိုစနစ်တကျ
လေ့လာနိုင်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးသည်။

၁

Carelinks, PO Box 152, Menai NSW 2234 AUSTRALIA www.carelinks.net

ဥတိကာ Contents

- ၁။ သမ္မာကျမ်း။ Study 1
- ၂။ ဘုရားသခင်။ Study 2
- ၃။ ဘုရားသခင်၏စီမံတော်နှင့်ရည်ရွယ်ချက်များ။ Study 3
- ၄။ သေခြင်းတရား။ Study 4
- ၅။ ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်များ။ Study 5
- ၆။ သခင်ယေရှုခရစ်တော်။ Study 6
- ၇။ ဒါရိယံအားဘုရားသခင်၏ဂတိတော်။ Study 7
- ၈။ ယေရှု၏ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း။ Study 8
- ၉။ ယေရှု၏ဒုတိယအကြိမ်ပြန်ကြွလာခြင်း။ Study 9
- ၁၀။ သတင်းကောင်းများ။ Study 10
- ၁၁။ ဗတ္တိဇံ။ Study 11
- ၁၂။ ဘုရားသခင်၏နိုင်ငံတော်။ Study 12

Carelinks, PO Box 152, Menai NSW 2234 AUSTRALIA www.carelinks.net

၂

-သမ္မာကျမ်းစာလေ့လာခြင်းအဖွဲ့- အမှာစာ

Introductory Studies

ဤစာအုပ်၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ သင့်အတွက် ကိုယ်ပိုင်ကျမ်းစာကို စနစ်တကျ လေ့လာနိုင်အောင် စွမ်းဆောင်ပေးသည်။ လေ့လာခြင်းအပြီးမှာ ယေရှု သင်ကြားခဲ့သည့် အခြေခံသတင်းကောင်းများကို ရှင်းလင်းစွာ သိမြင်နားလည်လာမည်။ ခရစ်ယာန်တစ်ဦးဖြစ်ခြင်း၏ အကျိုးကိုလည်း သူတပါး အားမည်သို့ ဝေပေးနိုင်သည်ကို နားလည်နိုင်မည်။ ယေရှုက သူ၏တပည့်တော်များအား ကမ္ဘာအဆုံးတိုင်သို့ သွားရောက်သတင်းကောင်းများ ဝေပေးကာ၊ ယုံကြည်သူများအား ယေရှု၏ သေခြင်းနှင့် ရှင်ပြန်ထမြောက်ခြင်း၌ ဗဟိုခံယူ စေပါ။ (ရေထဲမှာ အပြည့်အဝ နစ်ခြင်းခံယူစေပါ။) ထို့ပြင် သာ၍ နက်ရှိုင်းသော သင်ကြားခြင်းကို ဆက်လက်ဆည်းပူးခဲ့လျှင် သင်သည် သတင်းကောင်းတရား တော်နှင့် ဗဟိုခံယူလိုခြင်း အဆင့်ယုံကြည်လာ မည်ဟု မြော်လင့်ပါသည်။

ယခုအဆင့်မှာ အစဦးပိုင်းဖြစ်၍ ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်ကို နားလည်ရန် ကြိုးစားဆုတောင်းရပါမည်။ ဘုရားသခင်ကို ရှာဖွေ၍ သင့်ဘဝ၏ ပြဿနာများကို တိုင်သယ်ပါ။ ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော်အားဖြင့်၊ သင့်အား ဦးဆောင်လမ်းပြမှုပေးခြင်းနှင့် ဘုရားသခင်ထံသို့ သာ၍ နီးစပ် အောင်သယ်ပို့ပေးမည်။

ဤစာအုပ်မှာ အခန်း ၁၂ ခန်းပါရှိသည်။ ညွှန်းပြသည့် ကျမ်းချက်များ နှင့် ကြိမ်ဖန်များစွာ လေ့လာလျှင် အကျိုးကျေးဇူးရနိုင်ပါသည်။ အခန်းတခု စီ၏ အဆုံးမှာ မေးခွန်းတိုများရှိ၍ အဖြေများကို စုကာ၊ စာအုပ်အလယ်၌ ရှိအဖြေလွှာ သို့ ပြောင်းလဲဖြည့်စွပ်နိုင်သည်။ သင့်အဖြေလွှာကို တည်းဖြတ်ပေး ရန် စာပေးစာ ယူများကို ဝမ်းမြောက်စွာ ဆောင်ရွက်ပေးပါမည်။

တည်းဖြတ်ပြီး အဖြေများနှင့်အတူ၊ အခန်း ၁၁ ခန်းပါရှိသည့် သာ၍ နက်သော-သမ္မာကျမ်းစာ အခြေခံများ- ဟူသော စာအုပ်ကို အခမဲ့ ပို့ပေးပါမည်။ သင်၏ တောင်းဆိုမှုရှိမှသာ ပေးပို့မည်။ လူတွေ့ဆွေးနွေးလိုပါက၊ သင်၏

3

အနီးအနားရှိ ကျွန်ုပ်တို့၏ အသင်းသားတစ်ဦးကို ဆုံတွေ့နိုင်အောင် စီစဉ် ပေးပါမည်။ ဤကမ္ဘာမြေပေါ်မှာ ဘုရားသခင်၏ နိုင်ငံတော်ထဲ၌ သင်သည် လည်းပါဝင်နိုင်အောင်၊ ဂရုပြုကြည့်ပေးလိုပါသည်။ သို့ဖြစ်၍ သင့်အတွက် ဆုတောင်းပေးလျက်နှင့် သင်၏ အဖြေလွှာများ၊ ဝေဖန်ချက်များကို စောင့်မြော် လျက်ရှိပါသည်။

4

လေ့လာခြင်း (၁)

သမ္မာကျမ်းစာ – The Bible

သမ္မာကျမ်းစာ သည် ကြီးမားသော တောင်းဆိုမှုပြုသည်။ ကျမ်းစာရေးသူမှာ စကြာဝဠာ ဖန်ဆင်းရှင် ဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြ ထားသည်။ ဘုရားသခင်နှင့် သူ၏ရည်ရွယ်ချက်များကို အာဏာအပြည့် အဝနှင့် ဖော်ထုတ်ပြသည်။ အကယ်၍ ဤတောင်းဆိုချက်များကို သဘောတူ ထောက်ခံချက်မပြုနိုင်လျှင်၊ ကျမ်းစာသည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ အကြီးမားဆုံး၊ အကြင်နာမဲ့သည် လူသားအား နောက်ပြောင်လှည့်စားသည် စာအုပ်ဖြစ်မည်။ အကယ်၍ ကျမ်းစာ၏ တောင်းဆိုချက်များကို သဘောတူ ထောက်ခံချက် ပြုနိုင်လျှင်၊ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အမြတ်ဆုံးသော ရတနာသည် ကျွန်ုပ်တို့လက်ဝယ်၌ ပိုင်ဆိုင်ပြီ။

ကျမ်းစာသည် ဘုရားသခင်၏ နတ်ကပတ်တော် ဖြစ်၍၊ ငြိမ်သက်ခြင်းနှင့် ပျော်ရွှင်ခြင်း၏ သော့ချက်များ ပါရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ တည်ရှိခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ အဆိုးနှင့် အကောင်းတို့ ရုန်းကန်တိုက်ခိုက်မှု နောက်ဆုံး အကျိုးသက်ရောက်မှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် စိတ်ရှုပ်ထွေးဆုံးသော မေးခွန်း များကို အဖြေပေးသည်။

ယင်းတောင်းဆိုချက်များကို လေ့လာကြပါစို့။

Let us look more closely at its claims

ဓမ္မဟောင်းရေးသားချက်ကို ပေါလုက (၂ တီဗာ ၁၆) ၌ ဤသို့ ပြောခဲ့သည်- ကျမ်းစာ ရှိသမျှသည် ဘုရားသခင်မှ ထွက်တော်မူသည်။ - မူလစာမူ၏ စကားတိုင်း သည် ဘုရားသခင်၏ ညွှန်ကြားမှုဖြင့် ရေးသားခဲ့သည်။

၅

တမန်တော်ပေတရုကလည်းထိုအချက်ကိုအလေးပေးဆိုခဲ့သည်။ -အနာဂတ္တိစကားသည်လူအလိုအားဖြင့်ဖြစ်ဘူးသည်မဟုတ်၊ ဘုရားသခင်၏ သန့်ရှင်းသူတို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ တိုက်တွန်းတော်မူခြင်း ကိုခံရ၍ဟောပြောကြ။-
 (၂ပေး ၂၁) ဓမ္မဟောင်းသည် တမန်တော်နှစ်ပါးခေတ်ထက်စော၍ ရာစုများ စွာကမှတ်တမ်းရှိခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်၏ တိုက်တွန်းမှုကြောင့်ရေးခဲ့သည်ဟု ထိုတမန်တော်နှစ်ပါးက ပြောသည်။ ကျမ်းစာ၌ ဖော်ပြသည် သင်ကြားခြင်း သည်တစည်းတလုံးတည်း ညီညွတ်မှုရှိသည်ကို ဘုရားသခင်က တာဝန်ရှိ သည်။ စာရေးသူများသည် ခေတ်အချိန်အခါ၌ လည်းကောင်း၊ ပညာအရည် အချင်း၌ လည်းကောင်း၊ အလုပ်အကိုင်၌ လည်းကောင်း၊ အတွေ့အကြုံ၌ လည်းကောင်း၊ ရာထူးအဆင့်၌ လည်းကောင်း၊ ကွဲပြားမှုရှိသည်။ သို့သော်လည်း၊ သူတို့၏ရေးသားမှုများ ပေါင်းစည်းကာ တလုံးတဝတည်း ညီညွတ်သောစာအုပ်တစ်အုပ်ဖြစ်ခဲ့သည်။

သမ္မာကျမ်းစာရေးခဲ့ခြင်းအကြောင်းရင်း

Why the Bible was written

လူသားများမည်ကဲ့သို့ စတင်ခဲ့သည်ကို ကျမ်းစာကဖော်ပြခဲ့သည်။ အပြစ်တရားကို အမှန်တရားကနောက်ဆုံးအောင်မြင်ခဲ့သည်ကိုလမ်းပြသည်။ ဘုရားသခင်၏ ကယ်တင်ခြင်း၊ အကြံအစည်တော်နှင့် အပြစ်တရားကိုအမြစ် ပြတ်သုတ်သင်ခြင်းအကြောင်းကိုဖော်ပြသည်။ အပြစ်ရှိလူသားများအား ယေရှု ခရစ်တော်အားဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းရရှိနိုင်မည်ကို သိရှိရန်ကျမ်းစာ၏ အဓိက ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သည်။ ဓမ္မဟောင်း နှင့် ဓမ္မသစ်ကျမ်းတို့ ပေါင်းစည်းကာ ယေရှုသည် တပါးတည်းသောလူသားတို့၏ ကယ်တင်ရှင်ဖြစ်ကြောင်းဖော်ပြသည်။
 -ယေရှုသည် ခရစ်တော်တည်းဟူသော ဘုရားသခင်၏ သားတော်ဖြစ်တော်မူ သည်ကို သင် တို့သည်ယုံမည်အကြောင်း၊ ထိုသို့ယုံ၍ နာမတော်အားဖြင့် အသက်ကိုရမည်အကြောင်း- (ယော ၂၀:၃၁)၌ ဖော်ပြသည်။ ကျမ်းစာကို

ငယ်စဉ်က လေ့လာခြင်းအားဖြင့်၊ အပြစ်တရားနှင့် အမှန်တရားများကို သိမြင်ကာ၊ ဘုရားရှင်နှင့်လူသားတို့အားကောင်းသော အမှုအမျိုးမျိုးတို့ ကိုပြုစုနိုင်မည်ဟု(၂တီဗာ ၁၅-၁၇)ဖော်ပြထားသည်။
 နောက်ဆုံးအနေနှင့်၊ ဓမ္မကျမ်းသည်အာနာဂတ္တိဖြစ်ပေါ်လာမည့် အကြောင်းကို ကျယ်ပြန့်စွာ ပြောပြခဲ့သည်။ ခရစ်တော် ဒုတိယအကြိမ် ပြန်ကြွလာစဉ်၊ ကျွန်ုပ်တို့ အချိန်မှီ ပြင်ဆင်သင့်ကြောင်း(၂ပေး ၁၉) ၌ ဖော်ပြထားသည်။

သမ္မာကျမ်းစာ၌ ပါဝင်သည့်အကြောင်းအရာများ

The Contents of the Bible

သမ္မာကျမ်းစာသည် စာအုပ်ငယ် (၆၆) အုပ် စုပေါင်းဖွဲ့စည်းပြီး၊ အဓိကအပိုင်း ၂ပိုင်းခွဲခြားထားသည်။ ဓမ္မဟောင်းသည်ခရစ်တော်မတိုင်မှီ ကာလ မှာရေးခဲ့သည်။ ဓမ္မသစ်သည် ခရစ်တော် နောက်ပိုင်းကာလမှာ ရေးခဲ့သည်။ ကျမ်းစာ၏ရှေ့စာမျက်နှာ၌ ဤစာအုပ်ငယ် စာရင်းများကို တွေ့မြင်နိုင်သည်။ စာရေးသူပေါင်း ၄၀ ဦးခန့် နှင့်နှစ်ပေါင်း ၁၅၀၀ ကြာအချိန် ယူရေးသားခဲ့သည်။ ယင်းတို့ကိုကုသရေလ၊ အီဂျစ်၊ အီတလီ နှင့် ဗာဗုလုံစသည်နိုင်ငံ၌ ရေးသားခဲ့သည်။ အားလုံးသော စာအုပ်ငယ်များ ပေါင်းစည်းကာ၊ ကနဦးကာလ၊ ဘုရားသခင်၏ လူသားများပေါ် တသမတ်တည်းသော ရည်ရွယ်ချက်များကိုဖော်ပြခဲ့သည်။
 ဤကိုကမ္ဘာဦးကျမ်းခေတ်မှာအစပြုမှတ်တမ်းပြီးဗျာဒိတ်ကျမ်းထိရေးမှတ်ခဲ့သည်။
 -ကောင်းကင်ဘုံ၌ ကြီးသောအသံတို့ကား၊ လောကီနိုင်ငံသည်ငါတို့အရှင်၏ နိုင်ငံဖြစ်လေပြီ။ ထိုအရှင်၏ခရစ်တော်နိုင်ငံဆက်ဆက်စိုးစံတော်မူမည်။- (ဗျာ ၁၁:၁၅)

ဓမ္မဟောင်း - **The old Testament**

ဓမ္မဟောင်းစာအုပ်များကိုအပိုင်း ၄ ပိုင်းစီစဉ်ထားသည်။

(1) မောရှေ၏စာအုပ်များ - The books of Moses

ပထမစာအုပ်သည် ကမ္ဘာဦးကျမ်းဖြစ်၍၊ ကမ္ဘာမြေပေါ်ရှိ ပထမဦး ဆုံးလူသား နှင့် ဘုရားသခင် ဆက်သွယ်ပုံကို ရေးမှတ်ထားသည်။ ထိုနောက်ထွက်မြောက်ရာကျမ်း၊ ဝတ်ပြုရာကျမ်း၊ တောလည်ရာကျမ်း နှင့် တရားဟောရာကျမ်းတို့ ဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံအားမည်သို့ ခေါ်ဆောင်ပြီး သူနှင့်အတူ၊ သူ၏မျိုးဆက် များနှင့်ပြုခဲ့သော ဂတိတော် သူတို့အား အဲဂုတ္တုပြည်မှကယ်ထုတ် ပြီးယခုခေါ်ဝေါ် သည့် ကုသရေလနိုင်ငံမြေကို ပေးခဲ့သည့် အကြောင်းရေးမှတ်ခဲ့သည်။

(2) ရာဇဝင်ကျမ်း - The historical books

ယောရှုမှတ်စာမှ သေတာဝတ္ထုထိ၊ ကုသရေလ(ဂျူး)လူမျိုး၏ရာဇဝင် မှတ်တမ်းဖြစ်၍ ဘုရားသခင်နှင့်သူတို့၏ဆက်သွယ်ပုံကိုမှတ်တမ်း ရေးခဲ့သည်။

(3) ကဗျာလင်္ကာဆိုင်ရာကျမ်း - The Poetic books

ယောဘဝတ္ထု၊ ဆာလံကျမ်း၊ သုတ္တံကျမ်း၊ ဒေသနာကျမ်းနှင့်ရှောလမွန် သီးချင်းများသည် ဟေဗြဲဘာသာ - ကုသရေလလူမျိုး၏ စကား ကဗျာလင်္ကာအနေဖြင့်ရေးမှတ်ခဲ့သည်။ အရေးကြီးသော သွန်သင်မှု မှာဘုရားသခင်၏ ညွှန်ကြားခြင်းနှင့် လူသားတို့၏ခံစားချက်နှင့် တာဝန်ပိုင်းဆိုင်ရာများဖြစ်ပါသည်။

(4) ပရောဖက်ဆိုင်ရာကျမ်း - The books of the Prophets

အနာဂတ္တိအကြောင်းကိုကြိုတင်ဖတ်ကြားသူတို့၏မှတ်တမ်းများဖြစ်သည်။ အဖြစ်အပျက်ကို ကြိုတင်မြင်သည်သာမက၊ ဘုရားသခင်က လူသားထံမှလိုအပ်ချက်များကိုလည်းဖော်ပြသည်။ အရှည်ဆုံးကျမ်း မှာယေရှုယအနာဂတ္တိကျမ်း၊ ယေရမိအနာဂတ္တိကျမ်း၊ ယေရမိမြည်

တမ်းစကား၊ ယေဇကျေလအနာဂတ္တိကျမ်းနှင့် ကျန်အနာဂတ္တိကျမ်း တို့များဖြစ်ပါသည်။

ဓမ္မသစ် (The New Testament)

(က) သတင်းကောင်းမှတ်တမ်း - The gospel records

ယင်းတို့မှာ ခရစ်တော်နှင့်ပတ်သက်သည့်မှတ်တမ်း၄ခုဖြစ်သည်။ မသဲ၊ မာကု၊ လုကာနှင့် ယောဟန်တို့က ရေးမှတ်ခဲ့သည်။

(ခ) တမန်တော်ဝတ္ထု - The acts of the Apostles

ယေရှုခရစ်တော် ရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီး နောက်ဖြစ်ပျက်ခဲ့သည့် အကြောင်းအရာကို လုကာက ရေးမှတ်ခဲ့သည်။ ရောမခေတ် အချိန်အခါမှာ တမန်တော်များကသတင်းကောင်းဝေငှခြင်းနှင့် ပထမ ပိုင်းအသင်းတော်ဖွဲ့ စည်းပုံကိုဖော်ပြခဲ့သည်။

(ဂ) စာစောင်များ - The letters

တမန်တော်များကသေးငယ်၍ပြန် ကျနေသော အသင်းတော်များမှယုံ ကြည်သူများထံသို့ ရေးပေးခဲ့သော စာများဖြစ်သည်။

(ဃ) ဗျာဒိတ်ကျမ်း - The books of Revelation

ယေရှုခရစ်တော်၏ နောက်ဆုံး သတင်းတော်ကို တမန်တော် ယောဟန် ကအနာဂတ္တိ အမြင်ဖြင့်ရေးသားသောကျမ်းဖြစ်သည်။

ယေရှုခရစ်တော်သည် ဓမ္မဟောင်း၏စကားတိုင်းကိုယုံကြည်ခဲ့သည်။

Jesus Christ believed every word of the old Testament

သမ္မာကျမ်းစာ၏ အစီအစဉ်တွင်၊ ယေရှုခရစ်တော်သည်ဗဟိုကျသည့်ပုဂ္ဂိုလ် တဦးဖြစ်သည်။ ခရစ်တော်မွေးဖွားစဉ်၊ ဓမ္မသစ်ကျမ်းမရှိသေးပေ။ သူလေ့လာ သောကျမ်းစာများမှာ ဓမ္မဟောင်းကျမ်းများဖြစ်၍၊ သူသည်ဓမ္မဟောင်းကိုယုံ

ကြည်ကာ၊ မငြင်းပယ်နိုင်သော အာဏာပိုင်ဖြစ် ကြောင်းလည်းလက်ခံခဲ့သည်။ သူ၏သွန်သင်မှုအားလုံးဓမ္မဟောင်းကျမ်းပေါ် မူတည်ခဲ့သည်။ (ယော ၅:၄၆-၄၇၊ လု ၂၄: ၂၇၊ လု ၂၄:၄၄-၄၈၊ မသဲ ၂၂: ၂၉၊ မာကု ၇:၆-၁၃) ယေရှု၏ ပြောဆိုသွန်သင်ခြင်းများသည်၊ ဓမ္မဟောင်း၌ အမှန်တကယ်ရှိသော အာဗြဟံ၊ ယာကုပ် ဒါဝိဒ်၊ ရှောလမွန်စသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များပေါ် မူတည်သည်။ ဓမ္မဟောင်း၌ ဘုရားသခင်၏နှုတ် ကပတ်တော်ပေါ်လည်း မူတည်သည်။

**သမ္မာကျမ်းစာမှန်ကန်ကြောင်းသက်သေပြ၍မရပါ။
The Bible can not be proved False**

အလုံးစုံသော တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးနေသည့် ခေတ်မှီအတွေးအခေါ် နှင့် စက်မှုလက်မှုအတတ်ပညာများတို့ပေါင်းစည်းကာ၊ သမ္မာကျမ်း၏ မှတ်တမ်း များမှန်ကန်ကြောင်းကို အခိုင်အခံပြုခဲ့သည်။ အချို့သော ဉာဏ်ပညာရှင် အပါအဝင်၊ သမ္မာကျမ်း၏ ရန်သူများသည်၊ သမ္မာကျမ်းမှားယွင်းကြောင်းကို ကြိုးစားသက်သေပြုခဲ့သော်လည်း၊ မအောင်မြင်ကြပါ။ အမှန်တရားကိုယ်၌ ကဆန့်ကျင်၍ မရနိုင်သဖြင့်၊ ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်သည် သိပ္ပံပညာ နည်းကျကျ နှင့် တစည်းတလုံးညီညွတ်သည်ကို လက်ခံရပါလိမ့်မည်။

သမ္မာကျမ်းသည် ခိုင်ခိုင်လုံလုံနှင့် ရာစုများစွာကျော် ထိန်းသိမ်းထားနိုင် သည့်မှာ သက်သေ အထောက်အထားတရပ်ဖြစ်ပါသည်။ သမ္မာကျမ်းကိုလူ တို့၏ ကြိုးပမ်းမှုမျိုးစုံနှင့် ဖြုတ်ချသော်လည်း၊ အောင်မြင်စွာ ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ သည်။ လူတို့က သမ္မာကျမ်းတအုပ်လုံးကို မီးရှို့ပစ်ခြင်း၊ သမ္မာကျမ်းစာအုပ် မမှန်ကန်ကြောင်းကို ငြင်းပယ်သည့် စာပေများထုတ်ဝေလှုပ်ဆော်ခြင်း၊ စသည်တို့ ဆက်လက်ဖိနှိပ်ဖျက်စီးသော်လည်း၊ သမ္မာကျမ်းမှာ မတိုမလှုပ်၊ ဖြိုချ၍ မရနိုင်အောင် ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။

သမ္မာကျမ်းသည် ရှေးခေတ်ဟောင်းစာပေဖြစ်ခြင်း၊ ကောင်းမွန်စွာ ပြုပြင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားခြင်း၊ လူသားပေါ် ဩဇာအရှိန်အဝါ သက်ရောက် မှုရှိခြင်းတို့မှာ လျစ်လျူရှု၍ မရနိုင်သော အချက်များဖြစ်ပါသည်။ ရှေးဟောင်း ပစ္စည်းတူးဖော်လေ့လာရေး ပညာရှင်များဖြစ်သော၊ ဟေဗရီယ၊ ဂရိတ်၊ ဟေဗရီယ

ာအေယုဒသမ္မာကျမ်းသည် နှစ်ပညာတို့က နှစ်ပညာအယ ငြည့်နုလနုယ ဗျူပမဝေယ ငြောပညာယ မယ ပမဝေယ ဣဒာညေည သေ့မနေ နိုင်ငံတို့၌ သမ္မာကျမ်းသမိုင်းဟုတ်မှန်ကြောင်းကို အတည်ပြုရန် ဆန္ဒပြုကြသည်။ ကမ္ဘာအနှံ့ရှိ ပြတိုက်များ၌ အများကြည့်ရှုရန် ပြသထားခြင်းသည် ထင်ရှား သော သက်သေ သာ ဓမ္မာများဖြစ်ပါသည်။ ကုသရေလကို တိုက်ခိုက်ရေးထားသော ကမ္ဘာ့စစ်တမ်းများက၊ ရှေးဟောင်း ဓလေ့ထုံးစံနှင့် ဒေသန္တရ ခရီးဓလေ့ထုံးစံနှစ်မျိုး၏ ဖြစ်ရပ်များနှင့် သမ္မာကျမ်း အကြောင်းအရာ ရှင်းလင်းချက်များ ကို အတည်ပြု ထောက်ခံခဲ့သည်။ ယခု ခေတ် ပုရဗေဒကလည်း ဆက်လက်ပြီး အချက်အလက်များတိုး၍ သမ္မာကျမ်း ယုံကြည်ခြင်းကို ပံ့ပိုးနေသည်။ ရှေးဟောင်း လက်ရေးစာမူကို တွေ့ရှိ၍ ဂျူး စာကူးသူများလည်း ဝေဖန်မုလျော့နည်းလာပြီ။ ၁၉၄၇ခုနှစ်၌ ဝိနဒီ နေ မှထူးခြားစွာ တွေ့ ရှိသော လက်ရေးစာမူလိပ်ကြောင့်၊ သမ္မာကျမ်း၏ တိကျ မှုသည် ပို၍ တန်ဖိုးရှိသော သက်သေ သာ ဓမ္မာတခုရသည်။ ဤလက်ရေးစာမူသည် ရှေးအစောပိုင်းကာလ ဩ ၂ ရာစုခန့်က ဖြစ် သည်။ အချိန် ကာလကြောင့် စာလုံးပေါင်း အရေးအသား ကွဲပြားမှုရှိသော်လည်း၊ မူဝါဒ၊ အနာဂတ္တိဟော ကိန်းနှင့် သမိုင်းအချက်အလက်များ ထိခိုက်မှု မရှိချေ။

ထို့ကြောင့် ရှေးဟောင်းပစ္စည်းရှာဖွေသူပညာ ရှင်များ၏ ထူးခြားသော လှုပ်ဆောင်မှုများ က သမ္မာကျမ်း၏ စစ်မှန်တရားနှင့် စိတ်ချယုံကြည်နိုင်သည်ကို အတည်ပြုခဲ့သည်။ တနည်း အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ သွယ်ဝိုက်သော လှုံ့ဆော်မှုကြောင့်ပေါ် ထွက်လာသည့် ရလဒ်ဖြစ် ပါသည်။

အနာဂတ္တိဟော ကိန်းက သမ္မာကျမ်းမှန်ကြောင်း သက်သေပြခြင်း။

Prophecy proves the Bible true

ဘုရားသခင်သည် အနန္တအမြင့်မြတ်ဆုံးသော တန်ခိုးရှင်ဖြစ်ကြောင်း၊ အနာဂတ္တိဟော ကိန်းကို ရွေးချယ်ကာ၊ သက်သေပြသည်။ (ဟေဇုယ ၄၆:၉-

၁၀၊ ၄၂:၉) ကျမ်းစာမှာ ဆိုခဲ့သည်။ တချိန်ချိန်၌ ဖြစ်ပေါ်မည့် ဖြစ်ရပ်များသည် နှစ်ပေါင်းရာကျော် နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပျက်တတ်သည်။ -ဘွားမြင်သော ယုဒ ရှင်ဘုရင်သည် အဘယ်မှာ ရှိတော်မူသနည်း- ဟု ပညာရှင်များ ယေရုရှလင်မြို့ သို့ သွား၍ မေးမြန်းခဲ့သည်။ ထိုအမေးကို ဟေရုဒ်မင်းကြီးက သူ၏ ယင်ပုရော ဟိတ်အကြီးတို့ကို မေးရာ သူတို့က ချက်ချင်းပင် - ယုဒပြည်ဗက်လင်မြို့၌ - ဟု ဖြေခဲ့သည်။ အကြောင်းမှာ ဤအဖြစ်အပျက်မတိုင်မှီ နှစ်ပေါင်းရာကျော် ခန့် ကြိုတင်ဟော ကိန်းကို ဓမ္မဟောင်းကျမ်း (မိက္ခာ ၅:၂) ၌ မှတ်တမ်းရှိခဲ့သည်။ ယေရုရှလင်တော်အား ကြိုတင်ဟော ကိန်းပြုသည်သာ မက ရှေးဟောင်းလူ မျိုးစုအကြောင်းနှင့် ပတ်သက်သည့် ဟော ကိန်းများ ရှိသေးသည်။ အထူးသဖြင့် - ဂျူး- လူမျိုးဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့ ဖြစ်ရပ်ကြောင့် လူမျိုးစုအများကွယ်ပျောက်ခဲ့ သည်။ သို့သော် သမ္မာကျမ်းအရ ဂျူးလူမျိုးရှင်သန်လျက်ရှိမည်။ အမျိုးစုံသော ဖိနှိပ်မှုဖြင့် ဖျက်ဆီးပစ်ရန် ကြိုးစားသော်လည်း ဂျူးလူမျိုးမှာ ယနေ့တိုင် ရှင်သန်ရပ်တည်လျက်ရှိသည်။ (ယေဥဝေ ၁၀-၁၁) အကယ်၍ သမ္မာကျမ်းသည် လူတို့ ၏ ပြောဆိုလှုပ်ဆောင်မှုမျှသာ ဖြစ်လျှင်၊ အချိန်မရွေး သမိုင်းစဉ်၌ ယင်းသို့ ကြေပြာပြောဆိုခြင်းမှာ အမှားဖြစ်နိုင်သည်။ ဤဂျူးလူမျိုးသည် ယနေ့တိုင် အောင်မိမိပိုင်ဆိုင်သော ပြည်နယ် ကုသရေလနှင့် မြို့တော် ယေရုရှလင်ကို အပြည့် အဝစိုးပိုင် လျက်ရှိနေသည်။

သမ္မာကျမ်းသည် ဤအချက်များ၏ အကြောင်းရင်းကို ပေးခဲ့သည်။ ဤသည်မှာ ခိုင်ခန့်သော သက်သေတရပ်ဖြစ်သည်။ သမ္မာကျမ်းသည် ဘုရားသခင်၏လှုံ့ဆော်ရေးသားခြင်းဖြစ်၍ အမှားအယွင်းကင်းမဲ့ပါသည်။

သမ္မာကျမ်းသည်ဘုရားသခင်လှုံ့ဆော်မှုကြောင့်ယုံကြည်ရမည် အကြောင်းရင်းအကျဉ်း
Summary of some of the reasons for believing the Bible to be inspired

၁။ စာရေးသူပေါင်းများစွာ နှင့် အချိန်ကြာ မြင့်စွာ ရေးခဲ့သော်လည်း၊ သတင်းကြောင်းမှာ တစည်းတလုံးဖြစ်သည်။

12

- ၂။ ယင်း၏အံ့ဘွယ်ကောင်းသောထိန်းသိမ်းမှုရှိခြင်း။
- ၃။ ရှေးဟောင်း ပစ္စည်းတူးဖော်ရှာဖွေသူတို့၏ တွေ့မြင်သော သက်သေ အထောက်အထားများ။
- ၄။ သမ္မာကျမ်း၏အနာဂတ္တိဟောကိန်းပြည့်စုံခြင်း။
(နောက်လေ့ကျင့်ခန်းတွင်အခြားသောနမူနာများဖော်ပြမည်။)

အခြေခံလိုအပ်ချက်များ

Conditions to be met

ကျွန်ုပ်တို့သည်သမ္မာကျမ်းကိုနားလည်လိုလျှင်၊ကလေးသူငယ်ကဲ့သို့နာခံမှုရှိရမည်။(မာခး ၂၅)။ မိမိအတွက် အမှန်တရားနှင့်ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ် တော်ဉာဏ်ပညာကိုရှာဖွေလိုစိတ်ရှိရမည်(သူ၂း၃-၆)။ကျွန်ုပ်တို့၏ရှာဖွေခြင်း ကို ဘုရားသခင်က အကျိုးပေးစပ် မည်ကိုယုံကြည်ရမည်(ဟေဗြဲခး၆)။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ဘဝအလိုဆန္ဒကိုဘုရားသခင်၏ပညတ်တော်နှင့်တစည်းတလုံး တည်းဖြစ်ရမည်။ယေရှုပြောဆိုခဲ့သည်မှာ- ဤအရာများကိုသင်တို့သိ၍သိ သည်အတိုင်းကျင့်လျှင်မင်္ဂလာရှိကြ၏-(ယော၁၃း၁၅)။သခင်သခင်ဟု ငါ့ကို လျှောက်သောသူတိုင်းကောင်းကင်နိုင်ငံတော်သို့ဝင်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။ -ကောင်းကင်ဘုံ၌ ရှိတော်မူ သော ငါ့ခမည်းတော်၏ အလိုကိုဆောင်သော သူသာလျှင်ဝင်ရလိမ့်မည်- (မာခး၂၁)။ တမန်တော်ရှင်ပေါလု ရေးခဲ့သည်မှာ -ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်သောစိတ် နှင့် ကိုယ်ကိုကယ်တင်ခြင်းငှါ ကိုယ်တိုင် ကြိုးစားအားထုတ်ကြလော့ - (ဖိ ၂း၁၂)။

သမ္မာကျမ်းကိုမည်သို့လေ့လာရမည်နည်း

How shall we study the Bible?

မည်သည့် သင်ရိုးမဆိုလေ့လာရာတွင်၊ စနစ်တကျစီမံကိန်းရေးဆွဲ ကာပုံမှန်ဖတ်ကြားခြင်းသည်၊ အကောင်းဆုံးသောအထောက်အကူအကျိုးရရှိ မည်။ ပထမဦးဆုံး ဤစာအုပ်ငယ်၌ ပါရှိသော အကြံပေးချက်အတိုင်းစတင် လေ့လာပါ။ သမ္မာကျမ်းကိုယ်၌ သည်အကောင်းဆုံးသောဘာသာပြန်ချက်ပေး

13

ပါသည်။အမြဲတန်းကျမ်းပိုဒ်တခု၏ရှေ့နောက်စကားအဆက်အစပ်ကိုစဉ်းစားဆင်ခြင်ရမည်။ထိုနောက်ကျမ်းပိုဒ်တခုနှင့်တခုနှိုင်းယှဉ်ပြီးစဉ်း စားရပါသည်။

သင်ရိုးတလျှောက်လုံးတွင်အခြေခံယုံကြည်ချက်တခုစီကိုပံ့ပိုးပေး သည့်ကျမ်းပိုဒ်ကိုရှင်းလင်းစွာတွေ့မြင်ရလိမ့်မည်။ဤအခြေခံမူဖြင့်လေ့လာလျှင်ထင်ပေါ် မည် အခက်အခဲများနှင့်ဆန့်ကျင်ချက်များကိုဖြေရှင်းနိုင်မည်။

သို့မဟုတ်တစည်းတလုံးတည်း သဘောတူညီမှုရရှိမည်။ တခါတရံကျမ်းစာ အဘိဓာန်၊ကိုးကားချက်များနှင့်ဝေဖန်သုံးသပ်ချက်များသည်လည်းအထောက်အကူရပါသည်။သို့သော်သတိထားရမည်မှာ -ယင်းတို့သည် ဘုရားသခင်၏ လှုံ့ဆော်မှုရသော စာပေမဟုတ်ပါ။ သူတို့၏ဆုံးဖြတ်ချက်မှာ ကျမ်းစာ၏ သင်ကြားမှုနှင့်ဆန့်ကျင်ခဲ့သော်၊အမှားရှိနိုင်မည်။ (ဟေရှာယ ၈း ၂၀)

ဤသင်ရိုး၏ရည်ရွယ်ချက်မှာ -သင့်အားမိမိကိုယ်တိုင်သမ္မာကျမ်းစာ ကိုနားလည်နိုင်အောင် ကူညီပေးသည်။ သို့ဖြစ်၍ ကြားနာသူနှင့်နာခံသူ တိုင်း ထာဝရအသက်ကိုပေးမည့် ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်ကို လက်ခံယုံကြည်လာမည်။

ဖတ်ရှုရမည့် ကျမ်းချက်များ။
၂တီ ၃ယ ၂ပေ ၁ယ လု၂၄ယ ဟေရှာယ ၈း ၂၀ယ
တ၂း ၂၃-၃၂ယ ၆ ၄း ၂၁-၃၂ယ

လေ့လာခြင်း (၁) မေးခွန်းတိုများ။

၁။ သမ္မာကျမ်း၏စာရေးသူမည်သူနည်း။

(က) ပေါလု။ (ခ) မောရှေ။ (ဂ) ဘုရားသခင်။ (ဃ) ဒံယေလ

၂။ မောက်သို့ သွားမည့် ခရီးမှာ တပည့်တော် နှစ်ပါးအား ယေရှုအကြောင်း

ရှင်းပြရာ မေတ္တဟောင်းမှ မည်သည့် အပိုင်းကို ယေရှုက စတင်ရှင်းပြသနည်း။

(က) ပရောဖက်ရေးသားခြင်း။ (ခ) မောရှေရေးသားခြင်း။ (ဂ) ဆာလံ။

(ဃ) သူတို့။

၃။ မည်သည့် ခုနှစ်၌ နိဒို နေ စာမူကို တွေ့ရှိသနည်း။

(က) ၁၉၄၉။ (ခ) ၁၇၄၉။ (ဂ) ၁၉၄၇။ (ဃ) ၁၉၁၄။

၄။ မိက္ခာ အနာဂတ္တိကျမ်းက မည်သည့် နေရာ၌ ယေရှုဖွားမြင်မည်ဟု ဟောသနည်း။

(က) ယေရုရှလင်။ (ခ) ဗေသလ။ (ဂ) ဗက်လင်မြို့။ (ဃ) ဘေပလုံ။

၅။ သမ္မာကျမ်းကို အချိန်ကာလ မည်မျှ ကြာရေးခဲ့သနည်း။

(က) ၅၀ နှစ်။ (ခ) ၁၅ နှစ်။ (ဂ) ၁၅၀၀ နှစ်။ (ဃ) ၁၅၀ နှစ်။

၆။ ယေရှုက - ဤအရာများကို သင် သိလျှင် မင်္ဂလာ ရှိကြ၏-

(က) သူတပါးအား ပြောလျှင်။ (ခ) သင်မှတ်မိလျှင်။

(ဂ) ကျင့်လျှင်။ (ဃ) သေချာစွာ သိလျှင်။

၇။ သမ္မာကျမ်းစာ သီးသန့် စာအုပ်ငယ်များ မည်မျှ ပါဝင်သနည်း။

(က) ၆၆။ (ခ) ၂၇။ (ဂ) ၃၉။ (ဃ) ၂၃။

၈။ ပေတရုဒုတိယစာစောင်၌ ပေတရုက နှုတ်ကပတ်တော်ကို မည် သည့် အရာကို ညွှန်းသနည်း။

(က) အကျင့်ကောင်း။ (ခ) ပရောဖက်ပြုခြင်း။

(ဂ) အဆို။ (ဃ) အပြော။

၉။ တမန်တော်ကျမ်း ၂၈-၂၃-၃၁ တွင် မှတ်တမ်းအရ ပေါလုသည် မည် သည့် မြို့၌ နေထိုင်လျက် ရှိသနည်း။

(က) ရောမ။ (ခ) ဇဖက် နေရူကျ

(ဂ) ယေရုရှလင်။ (ဃ) အာလေဇန္ဒြီ ဗုဒ္ဓထညီမငေ

၁၀။ ကမ္ဘာပြေပေါ် ဘုရားသခင်၏ စီမံကိန်းနှင့် ရည်ရွယ်ချက်ကို မည်သည့် နေရာမှ သိရှိနားလည်မည်နည်း။

(က) နိဒို နေ စာမူ။ (ခ) ရှေးဟောင်းရှာဖွေတူးဖော်သော စာမူ။

(ဂ) ဂျူးလူမျိုး၏ ဥပဒေ။ (ဃ) သမ္မာကျမ်း။